
1 

 

 

 

Landsbyplan 2025 
28. september 2016 

Det du her sidder og læser, er opsamling fra Borgermødet som Lokalrådet havde arrangeret i 

september 2016. 

Der var fra byens borgere stor opbakning med deltagelse af mere end 100 borgere. Unge som 

gamle havde fundet vej til Margrethesalen og var klar med masse af ideer. 

I samarbejde med Peter Sepstrup fra Vejle Kommune kom ideerne ned på papir og er nu samlet i 

dette skriv. 

Ideerne er fortsat på begyndelsesstadiet, og det er nu op til os alle at samle bolden op og sætte 

skub i ideerne så vi kan vise at hatten fortsat er på skrå, og at Gadbjerg aldrig går i stå. 

Lokalrådet har kopi af de sedler der blev lavet med arbejdsgrupper, og skulle du når du sidder og 

læser ideerne, få lyst til at være med, er du mere end velkommen til at kontakte os.  
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Bosætning 
Hvorfor vælger vi at bosætte os hvor vi gør? 

Hvilke faktorer er medvirkende til valget? 

Hvordan kan vi i Gadbjerg sikre os at vi fastholder eller øger befolkningsgrundlaget så vi fortsat kan 

tilbyde en god dagpleje, børnehave og skole. At der er mulighed for at handle dagligvarer mm., 

hente fast food, og at vi kan tilbyde erhvervslivet vilkår som de finder attraktive?  

Spørgsmålene er mange når emnet er bosætning. Et rigtigt svar findes ikke, men der er bestemt 

ikke mangel på ideer. 

Nedenfor er de ideer der fremkom på idésedlerne samlet sammen: 

 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Bosætning 

Ambassadører for 
Gadbjerg, fortæl den 

gode historie 
Reklamere for alle de 
gode ting vi har i byen 

Flere smukke grunde 
Storparceller 

Alle byggegrunde på 
Sejrshaven skal 

udstykkes 

Åben by 
Bolig messe 

Velkomstkomité 

Bygge enklaver, mindre 
boliger i klynger 

Bolig -”udligning” 
Finde investorer til at 

købe huse der er til salg, 
evt. renovere den og 

forestå udlejning 

 

Sikre at vi har lyst til at 
blive i Gadbjerg, så 

tilbud om 
daginstitutioner, skole 
og handlemuligheder 

bevares 
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Bosætning 
Åben by 

Hvordan profilerer man sig bedst i konkurrencen med andre lokalsamfund? 

En mulighed kunne være at holde åben by en søndag i foråret. 

Der kan afholdes boligmesse i hallen, åbent hus i huse til salg, fremvisning af byggegrunde, 

institutioner, skole og foreninger så interesserede kan se vores fantastiske forhold. 

Vi skal reklamere for alle de gode ting vi allerede har i byen, bålhytte, skovlegeplads, 

børnehavens/skolens legeplads, så de familier der besøger/kører gennem byen kan se at hatten er 

på skrå, og at Gadbjerg aldrig går i stå. 

 

Velkomstkomité 

Der kan nedsættes en velkomstkomité som byder velkommen til nye i byen, evt. med en gave, 

informationer mm. 

Herved får nye tilflyttere kendskab til folk i byen og føler sig måske ikke helt så nye når de færdes i 

byen eller deltager i arrangementer. 

 

Lejeboliger 

På nuværende tidspunkt er det meget svært at finde en lejebolig i Gadbjerg, derfor arbejdes der 

med opførelse af rækkehuse på Sejershaven. 

Der kan ligeledes opføres enklaver (6 – 8) af mindre boliger i klynger/rækkehuse, primært til 

seniorer. Der skal dog findes investorer til projektet enten i form af private eller boligforeninger. 
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Trafik 
Nedenfor er de ideer der fremkom på idésedlerne samlet sammen: 

 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Trafik 

Buen: 
Farten er for høj 

T-kryds med dårlige 
oversigtsforhold 
Forlængelse af 

Damhavestien hen til 
fodgængerfeltet 

Skovgade: 
Anlæggelse af fortov 

Chikaner 
Fartdæmpende tiltag 

Allévej:  
Chikaner 

Fartdæmpende tiltag 
Hensyn til mange 

gående, løbende og 
brugere af 

skovlegepladsen 

Langgade: 
Fartbegrænsning under 

50 km/t 
Kun parkering i den ene 

side, for at hindre 
kaotiske tilstande 

Langgade – fortsat: 
Fast og sikker 

holdeplads til bussen 
Yderligere hævning af 

den hævede flade 

Gadbjergvej: 
Fartdæmpning  

Smal indfaldsvej med 
voldsom tung trafik 

Dobbeltoptrukne 
streger frem mod Buen 

Farlige kryds 

Smidstrup: 
V/H-svingspor ved 
indfaldsvejene til 

Smidstrup 
Lave ”by gade” gennem 

byen, evt. forbyde 
lastbilskørsel 

Tofthøj: 
Fartbegrænsning 

mellem Tofthøj og 
Gadbjerg 

Genetablering af 
gadelys  

Cykelstier: 
Tofthøj – Gadbjerg 

Gadbjergvej – Tøsby 
Mose 

Tøsby Mose - Bredsten 

Diverse: 
Gadelys bør brænde 

hele natten 
Fortovene er 

ualmindeligt sjusket 
lagt, hvilket gør dem 
svært at færdes på 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Diverse: 
Der mangler 

askebægere i byrummet 
Stander til hundeposer 

ønske ved 
stationspladsen 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



6 

 

 

Trafik 
Generelt 

Trafik og transport er en vigtig parameter i vores hverdag.  

På mængden af ideer ovenfor er det klart at se at det er et af emnerne der fylder meget.  

Vi vil føle os sikre når vi færdes i trafikken, uanset om det er i bil, på cykel eller som gående. 

 

Lokalrådet arbejder med trafik som et fokusområde og har en løbende dialog med Vejle Kommune 

heromkring. Flere gange har lokalrådet haft kommunen med på rundtur i byen for at se på de 

trafikale forhold. 

 

Som hovedregel er anlæg af fortove, chikaner og fartbegrænsninger m.v. en kommunal 

anlægsopgave. Der kan dog være tale om nogle projekter som vi, som lokale, selv kan udføre. 

 

Mange af de ønsker der er fremkommet under trafik, vil derfor være ønsker som skal fremlægges 

for Vejle Kommune. Ønskerne skal derefter på kommunens prioriterede liste. Henvendelserne 

med forslag til forbedringer af trafiksikkerheden til kommunen kan ske løbende fra både borgere, 

lokalråd m.m. 

 

 

 
Billede fra Landsbyprogrammet i 2009 
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Trafik 
Giv et praj 

Hvis der opleves problemer med huller i vejen, skæve fortove, ødelagte skilte, fejl på gadelys m.v., 

sætter Vejle Kommune pris på vores hjælp til at holde vores lokalområde pænt og rent. Vi er alle 

velkomne til at fortælle kommunen om de områder hvor der er forhold der kan forbedres. Anmeld 

skader og fejl her: www.vejle.dk/givetpraj. 

 

Cykelstier 

Omkring cykelstier kan det nævnes at Lokalrådet har projektbeskrevet stien fra Gadbjergvej til 

Tøsby Mose, og at der nu arbejdes på at skaffe finansiering. 

 

Cykelsti mellem Tofthøj og Gadbjerg arbejdes der indtil videre ikke på. 

 

Et projekt omkring cykelsti mellem Tøsby Mose og Bredsten vil blive startet op i samarbejde med 

lokalrådet fra Bredsten. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Damhavestien 
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Grønne Gadbjerg 
Hvordan sikrer vi at vores skønne lokalområde bliver brugt? 

Naturen er lige ude for døren og venter på at blive brugt!  

 

Nedenfor er de ideer der fremkom på idésedlerne samlet sammen: 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Forskønnelse af stationspladsen 

Stationspladsen, hvor toget for år tilbage standsede på sin vej gennem byen, bliver i dag brugt som 
parkeringspladser, og i december finder byens juletræ, sammen med julemanden, også vej hertil. 
Pladsen bærer dog præg af at den har nogle år på bagen og trænger til kraftig renovering. 
 

Grønne 
Gadbjerg 

Skovsø i Skovgade,  

Forskønnelse af 
stationspladsen 

Kort over vandre- og 
cykelruter 

Lokale økologiske varer 
hos købmanden 

Økologi-levering af varer 
fra Gadbjerg 

Økologisk sommer-
marked 

Gangsti fra Allévej ved 
rækkehusene til 

spejderhuset  
Gangsti fra Meta Marie 

til Langgade 

Skoven:  
Udvikling af området fra 

bålhytten ned mod 
Skovgade og ved 

skovlegepladsen med 
infotavler om området 

Hundeskov 
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Grønne Gadbjerg 
Skovsø i Skovgade 
Hvem ville ikke nyde at sidde i kanten af søen og dyppe tæerne på en varm sommerdag, mødes 

med legekammerater og deres forældre, lege, sidde og se ud over vandet, nyde dyreliv med en 

picnickurv i fællesskab. 

 

Gangstier 
Der er ønske om at byen bindes sammen af stier. 
 
En sti fra Allévej, ved rækkehusene, løbende i kanten af boldbanerne og langs skovbrynet kan 
forbindes med 100 m. banen ved boldbanerne. Dette vil sikre nem adgang til børnehave, skole og 
hallen for boligområder i den del af byen. 
 
En sti fra Meta Mariehjemmet til Langgade. Stien vil være praktisk og tidsbesparende for beboerne 
og personale på plejehjemmet og for børn fra børnehaven og skolen som af og til kommer på 
besøg. 

 
Økologi 
Økologi har vundet stort indpas. Kan Gadbjerg brande sig på økologi? 
Der kan afholdes økologisk sommermarked på enten købmandens parkeringsplads eller ved Meta 
Mariehjemmet, som deres efterårsmarked, med fokus og oplysning om økologi. 

 
Vandre- og cykelruter 
Der er mange vandre- og cykelruter i lokalområdet. Der er ønske om en bedre formidling heraf. 
Manger bruger aktivt naturen til motion, men ikke mange kender til de mange muligheder for 
forskellige ruter. 
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Grønne Gadbjerg 
Udvikling af området fra Bålhytten ned mod Skovgade og ved skovlegepladsen 

Området fra bålhytten ned mod Skovgade og ved skovlegepladsen ønskes udviklet med bedre 

stier, oprydning i skoven samt kreativ tænkning med hensyn til ”den dybe slugt” i området. 

Der ønskes infotavler om området i stil med den som står på Damhavestien. 

I dag er området en åben hundeskov hvor det er tilladt at slippe hunden løs under forudsætning af 

at man har styr på den. Fremadrettet er det et ønske at et stykke af skoven indhegnes så hundene 

kan løbe frit. 
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Kommunikation 
Digitale platforme 

Websitet gadbjerg.dk 

Internettet og vores adfærd på nettet udvikler sig i stor hast, og næsten uden vi lægger mærke til det.  

Gadbjerg.dk skal i højere grad end tidligere være et værktøj til at synliggøre landsbyen med de gode 

historier. Derfor er der behov for et nyt webdesign der understøtter det nye fokus.  

Desuden bruger foreningerne i høj grad Facebook til løbende, intern kommunikation. Det har skabt et 

behov for øget samspil med de sociale medier og dermed udbygning af websitets funktionalitet. 

Siden websitet blev udviklet i sin nuværende form - det er 8 år siden - har smartphones og tablets indtaget 

internettet. Det stiller også nye krav til websitet. Vi har mange besøg fra mobiler og tablets (ca 50%). 

Besøgene er meget kortvarige da siden ikke er nem at overskue og navigere i via små skærme. Både for at 

tage bedre imod besøgende fra småskærmsenheder og for at understøtte bedre samspil med de sociale 

medier er det vigtigt at udvikle en mere mobilvenlig version af gadbjerg.dk. 

Fokus 

Meget af foreningernes kommunikation, som tidligere lå på gadbjerg.dk, er flyttet til Facebook. Derfor kan 

det aktuelle behov opsamles i følgende punkter: 

1. Branding af landsbyen 

2. Information for tilflyttere 

3. Lokale historier, interviews og nyheder 

4. Koordinerende kalender 

5. Information om faciliteter, f.eks. kort over stier, praktisk info om bålhytte, skovlegeplads osv. 

6. Information om services, f.eks. Go More, Biblioteksbus, Flextrafik og andet med lokal relevans. 

7. Præsentation af erhvervsliv  

8. Præsentation af foreninger og kontaktinformation 
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De STORE tanker   
- Udvikling af området ved hal og stadion 

 
Ungdomshus, mødestedet, minikulturhus - navnene er mange, men formålet er det samme. Der er 

ønske om udvikling af hallen og området her omkring således at det kan blive et fælles 

samlingssted for alle byens borgere, uanset alder, og de mange gæster der besøger vores skønne 

by i forbindelse med forskellig aktiviteter. 

 

Nedenfor er de ideer der fremkom på idésedlerne samlet sammen: 

 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Udvikling af 
hallen og 

området her 
omkring 

Udendørsområde, ved 
hallen, boldbanen, FDF og 

skoven, samles og 
udvikles til fælles brug 

Opholds- og 
samlingssted 

Cafeteria 

Fællesspisning 

Festlokale 
Fælles opslagstavle 

Ladestation til elbiler 
Anderledes aktiviteter: 

E-sport 
Musik 

Filmaftener 
Åben hal 

Fritidsklub 

Udendørs multibane 

MB stier i skoven 

Løbestier 
GPS ruter 

Indgang gennem cafeteria 
på langsiden. Udsigt til hal 

herfra 

Omklædningsrum i gavl 
Halv hal 

 

Aktiv campingplads, 
med hytter, pool og 

minigolf 
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De STORE tanker   

- Udvikling af området ved hal og stadion 
 
Hallen 

Hallen kan bruges meget mere end den bliver det i dag! 

Det vil være ideelt at cafeteria og omklædningsrum byttes om således at der skabes mere 

sammenhæng mellem cafeteria og hallen, og at der dannes grundlag for rentabel drift af et 

cafeteria i Gadbjerg hvor det ligeledes er muligt at holde fester og hente mad som take away eller 

dinner transportable. 

Hallen kan udvides med en multihal (en halv hal) som kan anvendes til eksempelvis squashbaner, 

festlokale eller andre aktiviteter som ikke kræver en hel hal. 

Der skal ligeledes i hallen være plads til fritidsklub og anderledes aktiviteter som e-sport, musik og 

filmaftener. 

 

 

Udendørsområdet 

Udendørsområdet omkring hallen, skole, stadion, FDF og skov (shelter og skovlegeplads) skal 

samles og udvikles til fælles brug.  

Der kan etableres mountainbike-stier i skoven, løbestier og GPS løberuter. 

Der kan etableres asfalteret multibane/alternativ legeplads med plads til eksempelvis tennis, 

basket og street fodbold. 

 

Eksempler på multibaner/alternative legepladser. Hvem vil ikke nyde et godt ophold i solen, på en 

boldbane, en balancebane, en svingleg, i en labyrint, et tårn hvor grænserne kan testes, en række 

alternative legehuse, oplevelsesbokse i flere farver og meget mere lavet efter børnenes ideer og 

tanker. 
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De STORE tanker   
- Udvikling af området ved hal og stadion 

 

Camping 

Aktiv campingplads med hytter, pool og minigolf som kan drives af cafeteriet.  

En campingplads vil kunne tilbyde overnatning til turister og sikre at de oplever de skønne ting og 

muligheder der er i vores by. Gadbjerg ligger som et godt midtpunkt for mange attraktioner. 
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Hattene ved indgangen til Gadbjerg fra Tøfthøj, et resultat fra landsbyprogrammet i 2009. 


